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  Protokół  Nr VII/2024 

z sesji Rady Miejskiej Borku Wlkp. 

odbytej w dniu 24 października 2024 roku 

w godz. od 1600 do 1751 

 

W sesji uczestniczyło 14 radnych (ustawowo 15 radnych) – lista obecności stanowi 

załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Obecni (14): Andrzejak Radosław, Chałupniczak Leszek, Florczyk Damian, Malicki Roman, 

Marszałek Tomasz, Jakubiak Marcin, Kordus Elżbieta, Jańczak Małgorzata, Osowicz Artur, 

Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena, Szczepaniak Tomasz, Szymczak Błażej, 

Wojciechowska Elżbieta  

Nieobecny radny (1): Kubiak Andrzej 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli:    

Burmistrz Borku Wlkp. – Janusz Sikora,  

Skarbnik Gminy – Monika Hornicka 

oraz pozostali goście – lista obecności stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

Ad.1. Otwarcie obrad. 

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady – Tomasz Pawlak, powitał wszystkich 

radnych oraz gości. 

Następnie Przewodniczący Rady stwierdził, że w sesji uczestniczy 14 radnych i Rada 

jest władna do podejmowania uchwał, gdyż jest zachowane quorum 

 

Przedstawiam porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z V sesji Rady Miejskiej. 

4. Przyjęcie protokołu z VI sesji Rady Miejskiej. 

5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza.  

6. Informacja z przygotowania placówek oświatowych Gminy Borek Wlkp. do rozpoczęcia 

nowego roku szkolnego 2024/2025. 

7. Interpelacje i zapytania radnych. 

8. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmiany uchwały budżetowej na rok 2024; 
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2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Borek Wlkp. na lata 2024 

– 2031; 

3) określenia zasad udzielania dotacji celowej z budżetu Gminy Borek Wlkp. na 

dofinansowanie kosztów wymiany źródeł ciepła w budynkach i lokalach położonych 

na terenie gminy Borek Wlkp.; 

4) zasad udzielania dotacji celowej z budżetu Gminy Borek Wlkp. dla spółek wodnych, 

trybu postępowania w sprawie udzielania dotacji oraz sposobu jej rozliczania; 

5) regulaminu przyznawania nagród Burmistrza Borku Wielkopolskiego w ramach 

Lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych uczniów szkół pobierających 

naukę na terenie gminy Borek Wlkp.; 

6) określenia szczegółowych zasad przyznawania stypendiów sportowych Burmistrza 

Borku Wielkopolskiego dla osób fizycznych za osiągnięte wyniki sportowe; 

7)  przyjęcia „Rocznego Programu Współpracy Gminy Borek Wlkp. z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami określonymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na rok 2025”; 

8) opłaty targowej; 

9) określenia stawek podatku od nieruchomości; 

10) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych oraz zwolnień od 

podatku; 

11) ustalenia wysokości oraz zasad wypłacania diet sołtysów i przewodniczącego Zarządu 

Osiedla Borek Wlkp.; 

12) ustalenia wysokości oraz zasad wypłacania diet radnym Rady Miejskiej Borku Wlkp. 

 

9. Wolne głosy, wnioski i informacje. 

10. Zakończenie. 

 

Przewodniczący Rady - na prośbę Burmistrza wnioskuję o wprowadzenie do porządku sesji 

projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, 

których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Borek Wlkp. oraz warunków i zasad 

korzystania z tych obiektów. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

Wniosek został przyjęty 14 głosami radnych, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie 

był przeciwny. 

Protokół głosowania stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (14): Andrzejak Radosław, Chałupniczak Leszek, Florczyk Damian, Malicki Roman, 

Marszałek Tomasz, Jakubiak Marcin, Kordus Elżbieta, Malicki Roman, Osowicz Artur, 
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Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena, Szczepaniak Tomasz, Szymczak Błażej 

Wojciechowska Elżbieta.  

 

Przewodniczący Rady - w związku z powyższym porządek sesji będzie następujący: 

Punkty od 1 do 7 – bez zmian 

Pkt 8 podpunkty od 1) do 12) – bez zmian 

13) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których 

właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Borek Wlkp. oraz warunków i zasad 

korzystania z tych obiektów. 

Punkty 9 i 10 – bez zmian 

 

Uwag nie zgłoszono. 

Porządek obrad sesji został przyjęty 14 głosami radnych, nikt nie wstrzymał się od 

głosowania i nikt nie był przeciwny. 

Protokół głosowania stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (14): Andrzejak Radosław, Chałupniczak Leszek, Florczyk Damian, Malicki Roman, 

Marszałek Tomasz, Jakubiak Marcin, Kordus Elżbieta, Jańczak Małgorzata, Osowicz Artur, 

Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena, Szczepaniak Tomasz, Szymczak Błażej 

Wojciechowska Elżbieta.  

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z obrad V sesji Rady Miejskiej. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że radni mieli możliwość zapoznania się z treścią protokołu 

z V sesji Rady Miejskiej, która odbyła się w dniu 04 września 2024 r. i był wyłożony na 

stanowisku ds. obsługi Rady Miejskiej, Burmistrza oraz kadr. Następnie zapytał czy radni 

zgłaszają uwagi do protokołu. 

Żadnych uwag nie zgłoszono.  

W związku z powyższym Przewodniczący Rady prosił o przegłosowanie jego przyjęcia. 

Za przyjęciem protokołu z V sesji Rady głosowało 14 radnych, nikt nie był przeciwny  

i nikt nie wstrzymał się od głosowania. 

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 5 do niniejszego 

protokołu. 
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Wynik głosowania imiennego: 

Za (14): Andrzejak Radosław, Chałupniczak Leszek, Florczyk Damian, Malicki Roman, 

Marszałek Tomasz, Jakubiak Marcin, Kordus Elżbieta, Jańczak Małgorzata, Osowicz Artur, 

Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena, Szczepaniak Tomasz, Szymczak Błażej 

Wojciechowska Elżbieta.  

 

Ad. 4. Przyjęcie protokołu z obrad VI sesji Rady Miejskiej. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że radni mieli możliwość zapoznania się z treścią protokołu 

z VI sesji Rady Miejskiej, która odbyła się w dniu 26 września 2024 r. i był wyłożony na 

stanowisku ds. obsługi Rady Miejskiej, Burmistrza oraz kadr. Następnie zapytał czy radni 

zgłaszają uwagi do protokołu. 

Żadnych uwag nie zgłoszono.  

W związku z powyższym Przewodniczący Rady prosił o przegłosowanie jego przyjęcia. 

Za przyjęciem protokołu z VI sesji Rady głosowało 14 radnych, nikt nie był przeciwny  

i nikt nie wstrzymał się od głosowania. 

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 6 do niniejszego 

protokołu. 

 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (14): Andrzejak Radosław, Chałupniczak Leszek, Florczyk Damian, Malicki Roman, 

Marszałek Tomasz, Jakubiak Marcin, Kordus Elżbieta, Jańczak Małgorzata, Osowicz Artur, 

Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena, Szczepaniak Tomasz, Szymczak Błażej 

Wojciechowska Elżbieta.  

 

Ad. 5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza. 

Przewodniczący Rady poinformował, że w/w sprawozdanie było wcześniej zamieszczone na 

stronie internetowej Urzędu Miejskiego w Borku Wlkp. Materiały przesłano również radnym 

pocztą elektroniczną, stanowi ono załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. Ponadto Burmistrz 

przedstawił sprawozdanie z prac w ramach realizacji zadania pn. Modernizacja dróg Gminy 

Borek Wlkp. - etap II dofinansowanych w ramach programu „Polski Ład”, prezentacja 

stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 
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Ad. 6. Informacja z przygotowania placówek oświatowych Gminy Borek Wlkp. do 

rozpoczęcia nowego roku szkolnego 2024/2025. 

Sprawozdanie złożył Przewodniczący Komisji Oświaty – Tomasz Marszałek, stanowi ono 

złącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 7. Interpelacje i zapytania radnych. 

Brak interpelacji i zapytań radnych. 

 

Ad. 6. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmiany uchwały budżetowej na rok 2024 

Skarbnik Gminy przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w w/w sprawie. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały, prosząc o opinię Komisji 

Rady: 

a) Rewizyjna – opinia pozytywna; 

b) Oświaty i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 

 

Radna  Elżbieta Kordus - na czym polegała inwentaryzacja azbestu na terenie gminy. Czy 

przegląd był prowadzony za pomocą drona. 

 

Skarbnik Gminy – zadanie już zostało wykonane ze środków własnych i po  przedstawieniu 

protokołu Ministerstwo Rozwoju i Technologii zwróciło Gminie pieniądze. 

 

Przewodniczący Rady - zbieranie danych o wyrobach zawierających azbest, znajdujących się 

na pokryciach dachowych było realizowane przy pomocy drona, a w szczególnych 

przypadkach poprzez bezpośredni kontakt z właścicielem lub inną osobą uprawnioną. 

 

Burmistrz - chodziło o to, aby mieć rozeznanie ile jest eternitu na terenie gminy i jaką pracę, 

trzeba przygotować celem wyeliminowania pokryć dachowych zawierających azbest. 

Inwentaryzacja została przeprowadzona prawidłowo. 

 

Innych uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 
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Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, nikt nie  był przeciwny i nikt nie wstrzymał się 

od głosowania.  

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 10 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała Nr VII/37/2024 w w/w sprawie stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (14): Andrzejak Radosław, Chałupniczak Leszek, Florczyk Damian, Malicki Roman, 

Marszałek Tomasz, Jakubiak Marcin, Kordus Elżbieta, Jańczak Małgorzata, Osowicz Artur, 

Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena, Szczepaniak Tomasz, Szymczak Błażej, 

Wojciechowska Elżbieta 

 

2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Borek Wlkp. na lata  

2024 – 2031 

Skarbnik Gminy przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały, prosząc o opinię Komisji 

Rady: 

a) Rewizyjna – opinia pozytywna; 

b) Oświaty i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 

Uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, nikt nie  był przeciwny i nikt nie wstrzymał się 

od głosowania.  

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 12 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała Nr VII/38/2024 w w/w sprawie stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (14): Andrzejak Radosław, Chałupniczak Leszek, Florczyk Damian, Malicki Roman, 

Marszałek Tomasz, Jakubiak Marcin, Kordus Elżbieta, Jańczak Małgorzata, Osowicz Artur, 

Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena, Szczepaniak Tomasz, Szymczak Błażej, 

Wojciechowska Elżbieta 
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3) określenia zasad udzielania dotacji celowej z budżetu Gminy Borek Wlkp. na 

dofinansowanie kosztów wymiany źródeł ciepła w budynkach i lokalach 

położonych na terenie gminy Borek Wlkp. 

Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Szczepaniak przedstawił uzasadnienie do projektu 

uchwały. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały, prosząc o opinię Komisji 

Rady: 

a) Rewizyjna – opinia pozytywna; 

b) Oświaty i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 

 

Burmistrz - na ten cel przekazujemy 50.000 zł. Gdyby ta kwota nie wystarczała będziemy 

rozważać możliwość zwiększenia. 

Do 31 marca 2025 r. ma zostać zawarte porozumienie Gminy Borek Wlkp. z Wojewódzkim 

Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu.  

Porozumienie ustala zasady pokrywania kosztów ponoszonych przez Gminę przy wdrażaniu 

Programu lub tworzeniu warunków do jego wdrażania. 

Ponadto Urząd Marszałkowski opłaca utworzenie stanowiska, gdzie będzie można uzyskać 

informacje na temat  pozyskiwana środków z Urzędu Marszałkowskiego. Zgłosiliśmy 

wniosek o utworzenie takiego stanowiska od 1 kwietnia.  

 

Uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie wstrzymał się 

od głosowania.  

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 14 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała Nr VII/39/2024 w w/w sprawie stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (14): Andrzejak Radosław, Chałupniczak Leszek, Florczyk Damian, Malicki Roman, 

Marszałek Tomasz, Jakubiak Marcin, Kordus Elżbieta, Jańczak Małgorzata, Osowicz Artur, 

Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena, Szczepaniak Tomasz, Szymczak Błażej, 

Wojciechowska Elżbieta 
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4) zasad udzielania dotacji celowej z budżetu Gminy Borek Wlkp. dla spółek 

wodnych, trybu postępowania w sprawie udzielania oraz sposobu jej rozliczania 

Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Szczepaniak przedstawił uzasadnienie do projektu 

uchwały. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały, prosząc o opinię Komisji 

Rady: 

a) Rewizyjna – opinia pozytywna; 

b) Oświaty i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 

 

Burmistrz -  spółki wodne zwróciły się do nas  o wsparcie finansowe, w związku z 

powyższym proponuję 15.000 zł rocznie przeznaczyć na prace dotyczące udrożnienia rowów 

melioracyjnych. Można uzyskać także dofinansowanie z Urzędu Wojewódzkiego, ale 

wówczas stawki w spółkach wodnych musiałyby wzrosnąć do 27 zł, a u nas średnia stawka to 

16 zł. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, nikt nie  był przeciwny i nikt nie wstrzymał się 

od głosowania.  

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 16 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała Nr VII/40/2024 w w/w sprawie stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (14): Andrzejak Radosław, Chałupniczak Leszek, Florczyk Damian, Malicki Roman, 

Marszałek Tomasz, Jakubiak Marcin, Kordus Elżbieta, Jańczak Małgorzata, Osowicz Artur, 

Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena, Szczepaniak Tomasz, Szymczak Błażej, 

Wojciechowska Elżbieta 
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5) regulaminu przyznawania nagród Burmistrza Borku Wielkopolskiego w ramach 

Lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych uczniów szkół 

pobierających naukę na terenie gminy Borek Wlkp. 

Przewodniczący Rady Tomasz Pawlak przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały. 

Następnie otworzył dyskusję nad projektem uchwały, prosząc o opinię Komisji Rady: 

a) Rewizyjna – opinia pozytywna; 

b) Oświaty i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 

 

 Uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, nikt nie  był przeciwny i nikt nie wstrzymał się 

od głosowania.  

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 18 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała Nr VII/41/2024 w w/w sprawie stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (14): Andrzejak Radosław, Chałupniczak Leszek, Florczyk Damian, Malicki Roman, 

Marszałek Tomasz, Jakubiak Marcin, Kordus Elżbieta, Jańczak Małgorzata, Osowicz Artur, 

Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena, Szczepaniak Tomasz, Szymczak Błażej, 

Wojciechowska Elżbieta 

    

6) określenia szczegółowych zasad przyznawania stypendiów sportowych 

Burmistrza Borku Wlkp. dla osób fizycznych za osiągnięte wyniki  sportowe 

Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Szczepaniak przedstawił uzasadnienie do projektu 

uchwały. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały, prosząc o opinię Komisji 

Rady: 

a) Rewizyjna – opinia pozytywna; 

b) Oświaty i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 

Uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 
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Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, nikt nie  był przeciwny i nikt nie wstrzymał się 

od głosowania.  

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 20 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała Nr VII/42/2024 w w/w sprawie stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (14): Andrzejak Radosław, Chałupniczak Leszek, Florczyk Damian, Malicki Roman, 

Marszałek Tomasz, Jakubiak Marcin, Kordus Elżbieta, Jańczak Małgorzata, Osowicz Artur, 

Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena, Szczepaniak Tomasz, Szymczak Błażej, 

Wojciechowska Elżbieta 

 

7) Przyjęcia Rocznego Programu Współpracy Gminy Borek Wlkp. z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami określonymi w art. 3 ust. 3 ustawy o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2025 

Przewodniczący Rady Tomasz Pawlak przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały. 

Następnie otworzył dyskusję nad projektem uchwały, prosząc o opinię Komisji Rady: 

a) Rewizyjna – opinia pozytywna; 

b) Oświaty i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 

Uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, nikt nie  był przeciwny i nikt nie wstrzymał się 

od głosowania.  

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 22 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała Nr VII/43/2024 w w/w sprawie stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (14): Andrzejak Radosław, Chałupniczak Leszek, Florczyk Damian, Malicki Roman, 

Marszałek Tomasz, Jakubiak Marcin, Kordus Elżbieta, Jańczak Małgorzata, Osowicz Artur, 

Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena, Szczepaniak Tomasz, Szymczak Błażej, 

Wojciechowska Elżbieta 
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8) opłaty targowej 

Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Szczepaniak przedstawił uzasadnienie do projektu 

uchwały. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały, prosząc o opinię Komisji 

Rady: 

a) Rewizyjna – opinia pozytywna; 

b) Oświaty i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 

 

Burmistrz - należy zwrócić  uwagę na osoby w handlu obwoźnym ponieważ różnie to bywa  

z płatnościami.  

 

Uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, nikt nie  był przeciwny i nikt nie wstrzymał się 

od głosowania.  

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 24 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała Nr VII/44/2024 w w/w sprawie stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (14): Andrzejak Radosław, Chałupniczak Leszek, Florczyk Damian, Malicki Roman, 

Marszałek Tomasz, Jakubiak Marcin, Kordus Elżbieta, Jańczak Małgorzata, Osowicz Artur, 

Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena, Szczepaniak Tomasz, Szymczak Błażej, 

Wojciechowska Elżbieta 

 

9) określenia stawek podatku od nieruchomości  

Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Szczepaniak przedstawił uzasadnienie do projektu 

uchwały. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały, prosząc o opinię Komisji 

Rady: 

a) Rewizyjna – opinia pozytywna; 

b) Oświaty i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 
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Uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, nikt nie  był przeciwny i nikt nie wstrzymał się 

od głosowania.  

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 26 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała Nr VII/45/2024 w w/w sprawie stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (14): Andrzejak Radosław, Chałupniczak Leszek, Florczyk Damian, Malicki Roman, 

Marszałek Tomasz, Jakubiak Marcin, Kordus Elżbieta, Jańczak Małgorzata, Osowicz Artur, 

Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena, Szczepaniak Tomasz, Szymczak Błażej, 

Wojciechowska Elżbieta 

 

10)  określenia stawek podatku od środków transportowych oraz zwolnień od 

podatku 

Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Szczepaniak przedstawił uzasadnienie do projektu 

uchwały. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały, prosząc o opinię Komisji 

Rady: 

a) Rewizyjna – opinia pozytywna; 

b) Oświaty i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 

 

Burmistrz - jeżeli chodzi o podatki od środków transportowych, jedna z firm z naszego terenu 

postanowiła zarejestrować swoje pojazdy w innej gminie ze względu na niższe stawki 

podatku. Była to duża suma, w związku z powyższym obniżamy podatki od środków 

transportowych i  mamy stosowne pismo, że od stycznia ta firma wróci do nas. 

 

Wioletta Jańczak mieszkanka Karolewa - na jakiej podstawie została ustalona wysokość 

podatku. Czy to jest taka wysokość, którą zaproponowano w gminie, do której firma chciała 

się udać, czy to jest jeszcze niższa. 
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Burmistrz - przedsiębiorca  już odszedł.  I w tym roku musieliśmy zwrócić 401.198 zł. 

Gdybyśmy nie obniżyli podatku  od środków transportowych i ten przedsiębiorca nie 

wróciłby do nas, to w 2025 roku wpływ podatku zamiast 473.300 zł, byłby 288.000 zł.  

 

Innych uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, nikt nie  był przeciwny, 2 radnych wstrzymało 

się od głosowania.  

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 28 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała Nr VII/46/2024 w w/w sprawie stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (14): Andrzejak Radosław, Chałupniczak Leszek, Malicki Roman, Marszałek Tomasz, 

Jakubiak Marcin, Kordus Elżbieta, Jańczak Małgorzata,  Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, 

Szczepaniak Tomasz, Szymczak Błażej, Wojciechowska Elżbieta 

Wstrzymuje się (2): Florczyk Damian, Przybylak Magdalena 

 

11) ustalenia wysokości oraz zasad wypłacania diet sołtysów i przewodniczącego 

Zarządu Osiedla Borek Wlkp.  

Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Szczepaniak przedstawił uzasadnienie do projektu 

uchwały. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały, prosząc o opinię Komisji 

Rady: 

1) Rewizyjna – opinia pozytywna; 

2) Oświaty i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

3) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 

Uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, nikt nie  był przeciwny i nikt nie wstrzymał się 

od głosowania.  

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 30 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała Nr VII/47/2024 w w/w sprawie stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 



  str.14/17   

 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (14): Andrzejak Radosław, Chałupniczak Leszek, Florczyk Damian, Malicki Roman, 

Marszałek Tomasz, Jakubiak Marcin, Kordus Elżbieta, Jańczak Małgorzata, Osowicz Artur, 

Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena, Szczepaniak Tomasz, Szymczak Błażej 

Wojciechowska Elżbieta.  

 

12) ustalenia wysokości oraz zasad wypłacania diet radnym Rady Miejskiej  

Borku Wlkp. 

Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Szczepaniak przedstawił uzasadnienie do projektu 

uchwały. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały, prosząc o opinię Komisji 

Rady: 

a) Rewizyjna – opinia pozytywna; 

b) Oświaty i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 

 

Wioletta Jańczak mieszkanka Karolewa - ile kwotowo wynosi dieta radnego, nie tylko 

procentowo. 

 

Wiceprzewodniczący Rady – Tomasz Szczepaniak - w uchwale nie ma kwot.  

 

Innych uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, nikt nie  był przeciwny i nikt nie wstrzymał się 

od głosowania.  

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 32 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała Nr VII/48/2024 w w/w sprawie stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (14): Andrzejak Radosław, Chałupniczak Leszek, Florczyk Damian, Malicki Roman, 

Marszałek Tomasz, Jakubiak Marcin, Kordus Elżbieta, Jańczak Małgorzata, Osowicz Artur, 
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Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena, Szczepaniak Tomasz, Szymczak Błażej 

Wojciechowska Elżbieta.  

 

13) zmieniająca  uchwałę w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, 

których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Borek Wlkp. oraz 

warunków i zasad korzystania z tych obiektów 

Przewodniczący Rady Tomasz Pawlak przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały. 

Następnie otworzył dyskusję nad projektem uchwały, prosząc o opinię Komisji Rady: 

1) Rewizyjna – opinia pozytywna; 

2) Oświaty i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

3) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 

Uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, nikt nie  był przeciwny i nikt nie wstrzymał się 

od głosowania.  

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 34 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała Nr VII/49/2024 w w/w sprawie stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (14): Andrzejak Radosław, Chałupniczak Leszek, Florczyk Damian, Malicki Roman, 

Marszałek Tomasz, Jakubiak Marcin, Kordus Elżbieta, Jańczak Małgorzata, Osowicz Artur, 

Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena, Szczepaniak Tomasz, Szymczak Błażej 

Wojciechowska Elżbieta.  

 

Ad.9. Wolne głosy i wnioski. 

W tym punkcie Przewodniczący Rady odczytał pismo mieszkańców wsi Wycisłowo w 

sprawie niewydawania decyzji o warunkach zabudowy dla inwestycji, która ma powstać na 

działce 67/11, gdzie ma powstać ferma, pismo stanowi załącznik nr 36 do niniejszego 

protokołu. 

 

Wioletta Jańczak  - mieszkańcy Jawor, Jeżewa i Wycisłowa zebrali niemal 300 podpisów 

pod petycją – protestem w tej sprawie.  

Petycja stanowi załącznik nr 37 do niniejszego protokołu. 
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Iwona Jagła mieszkanka Wycisłowa - kilogram produkcji mięsa to jest 60.000 litrów wody, 

wołowiny 50.000 l, drób to jest 4.300 l. Ta przemysłowo - hodowla produkcja daje też dużo 

odchodów i moczu. 5.000 świń to jest 50-tysięczne miasto. Tyle tych odchodów dostaje się 

do ziemi. Czy ktokolwiek badał u nas ile emisji dwutlenku węgla, metanu, siarkowodoru, 

pyłów, azotu, amoniaku. A emisja gazów cieplarnianych: byki 41%, krowy 19%, 

wieprzowina 9%, nioski 8%. A w Dąbrówce mamy 12.000 szt. plus zwierzęta rolników 

indywidualnych. 

 

Mariusz Lis mieszkaniec Wycisłowa - czy znaleziono przyczynę skażenia wody, które było 

miesiąc czy dwa miesiące temu w Jeżewie.  

 

Iwona Jagła mieszkanka Wycisłowa - my mamy tereny ubogie w wodę i jeżeli będzie tyle 

potrzeb, to wody zabraknie. Nawet studni nie będziemy mogli sami robić, bo to będą wody 

gruntowe, które pobierają również fermy. W Siedmiorogowie Drugim w rowach jest zielono - 

czerwona woda. To wszystko dostaje się do gruntu i do zalewu. Inwestor zyskuje, a my 

będziemy umierać.  

 

Burmistrz - czasami jest tak, że samorządowcy mają ręce związane przepisami. Na dzień 

dzisiejszy w Dąbrówce jest około 12.000 sztuk. Mamy zgodę dla tej firmy od SANEPID-u,  

RDOŚ-iu, i Wód Polskich. W tej chwili są ogłoszone konsultacje społeczne i po 

konsultacjach mogę podjąć decyzję o sporządzeniu re-raportu. Nie jestem zadowolony z 

powstawania ferm na naszym terenie. Bronimy  środowisko. 

 

Wioletta Jańczak - a może jest jakieś wyjście, może spotkanie z inwestorem. 

 

Burmistrz - Państwo nagłośniliście sprawę poprzez protest - petycję przeciwko tej inwestycji. 

Mogę wydać decyzję negatywną, ale szukam trafnych argumentów. 

 

Iwona Jagła - takie argumenty to powietrze, woda, ludzie i osoby, które mają kury. Jeżeli 

będzie ptasia grypa, to w obrębie 10 km trzeba wszystko wybić.  

 

Burmistrz - ja nie mówię, że nie wydam decyzji negatywnej. Ja czekam na argumenty do 

uzasadnienia. 
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Iwona Jagła - kilka lat temu, inny inwestor pod wpływem negatywnej opinii społeczeństwa  

i mediów wycofał się.  

 

Burmistrz - my możemy działać tylko w zgodzie z prawem.  

 

Iwona Jagła - kur ma być 10.000, wychodzi prawie 10 ha. Czy ten inwestor nie może 

przenieść tej inwestycji gdzieś, gdzie nie będzie szkodzić ludziom.  

Ponadto rolnicy mają szamba połączone z gnojówkami i to się później na polach rozwozi. 

Nikt tego nie kontroluje.  

 

Nikt więcej głosu nie zabrał. 

 

Przewodniczący Rady zaprosił na obchody Święta Niepodległości. 

 

Ad.10. Zakończenie. 

W związku z wyczerpaniem  porządku obrad oraz brakiem innych głosów 

Przewodniczący Rady – Tomasz Pawlak zakończył  VII sesję Rady Miejskiej Borku Wlkp. 

 

  Protokołowała      Przewodniczący Rady  

 

Wiesława Wójcik                      Tomasz Pawlak 


